



IRC

Notice 2014/01

Spinnakers Set Reefed

Question:

Is it permissible under IRC to race with a spinnaker set reefed?

Answer:

1. A spinnaker may be set reefed by any means while racing under IRC provided that when measured in any reefed condition it continues to satisfy the IRC definition of a spinnaker:

Spinnaker RRS 50.4 shall not apply. A spinnaker is defined as a **sail** set forward of the foremost **mast** with **half width** (measured as a spinnaker) equal to or greater than 75% of **foot length** and without battens.
2. A spinnaker which may be set reefed shall be measured unreefed.
3. For the purposes of IRC Rule 21.6.1, a spinnaker which may be set reefed is counted as 1 spinnaker.

**IRC Technical Committee
May 2014**



IRC

Note 01/2014

Spinnakers établis avec ris

Question :

La règle IRC permet-elle d'établir un spinnaker avec des ris ?

Réponse :

1. En IRC, un spinnaker peut être établi arrisé par un moyen quelconque pourvu que, lorsqu'il est arrisé, il continue de répondre à la définition IRC d'un spinnaker :

Spinnaker : La RCV 50.4 ne s'applique pas. Un spinnaker est défini comme une **voile** amurée en avant du **mât** le plus en avant, ayant une **largeur à mi-hauteur** (mesurée comme un spi) égale ou supérieure à 75% de sa **bordure** et n'ayant pas de lattes.

2. Un spinnaker qui peut-être établi arrisé doit être mesuré sans les ris.
3. Au regard de la Règle IRC 21.6.1, un spinnaker qui peut-être établi arrisé compte pour un seul spinnaker.

Comité Technique IRC
May 2014